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بسم اللَّه الرّحمن الرّحيم
به همه برادران و خواهران عزيز، بخصوص به خانواده هاى معظّم شهدا و جانبازان و آزادگان كه در مجلس حضور

دارند، همچنين به عزيزانى كه از راههاى دور و شهرهاى ديگر زحمت كشيدند و تشريف آوردند، خوشامد عرض مى
كنم. خداوند شما جوانان مؤمن و انقلابى و بيدار را كه ذخيره هاى اين مملكت هستيد براى كشور و براى اسلام و

مسلمين محفوظ بدارد و لطف خودش را روزبه روز بر شما بيشتر كند.
دهه مباركه فجر فرا رسيد. اين ايّام براى ملت ايران، روزهاى فراموش نشدنى است. از هنگام ورود امام تا وقتى كه
به كلّى كمر طاغوت به دست اين مردم شكست، اين ملت روزهاى پُرشكوه و پرحماسه اى را گذراند. دهه فجر، مظهر

آن شكوه و عظمت و فداكارى ملت ايران است. عزّت ايران و ايرانى، بلكه عزّت اسلام و مسلمين، در اين دهه، به
دست ملت مقاوم و شجاع و قهرمان ايران پايه گذارى شد. با شروع دهه فجر، خاطرات اين ملت از اين بيست سال
گذشته تكرار مى شود و چقدر خوب است كه اين خاطرات و اين حوادث، به وسيله آگاهان، موبه مو به نسل جديد

منعكس شود.
عزيزان من! اين بيست سالى كه با دهه فجر سال 1357 شروع شد، تا امروز، بيست سال افتخارات و درخشندگيهاى
ملت ايران از يك طرف است و رنجهايى كه بر ملت ايران تحميل كردند، از طرف ديگر است. اين رنجهايى كه بر ملت

ما تحميل شد - كه يكى از آنها، جنگ هشت ساله و محاصره اقتصادى و محاصره سياسى و تبليغى و فشارهاى
گوناگون در طول اين بيست سال تا امروز بود - براى چه بود؟ استكبار و محافل قدرت طلبِ جهانى و سرمايه داران

بزرگى كه بر خيلى از كشورهاى غربى حاكم هستند، از جان ملت ايران چه مى خواهند؟ اين سؤال مهمّى است. من
به شما عرض مى كنم كه عامل اصلى اين دشمنيها، عبارت از اين بود كه ملت ايران در عمل و زبان به همه نشان داد

و گفت كه مى خواهد زيربار سلطه بيگانگان نباشد ؛ چون اين ملت، رنج تسلّط بيگانگان را سالهاى متمادى تحمّل
كرده است. خيلى از اين بدبختيهاى امروزِ ملت هم ناشى از همان دوران تسلّط بيگانگان است. وقتى يك دولت و يك

قدرت بيگانه بر ملتى مسلّط شود، به هيچ چيز او رحم نمى كند ؛ نه به دنيايش، نه به دينش، نه به شرفش، نه به
ناموسش، نه به سرمايه ها و ذخاير ملى اش، نه به نفتش، نه به نيروى انسانى اش. اينها را، هم غارت و هم تخريب

مى كنند. همان تخريبهاست كه امروز ملت ايران رنجِ دنباله هاى آن را مى كشد.
ملت ايران در انقلابِ خود يك حرف بزرگ زد و آن حرف اين بود كه ايران و ايرانى نمى خواهد ديگر زيربار سلطه

بيگانگان برود - اين بيگانگان، مى خواهد امريكا باشد ؛ مى خواهد انگليس باشد ؛ مى خواهد شوروىِ آن روز باشد -
مى خواهد مستقل بماند. آنها با اين استقلال طلبى ملت ايران كينه مى ورزند و دشمنند و مى دانند كه اين استقلال

ملت ايران ناشى از روح دينى و از اسلام است ؛ پس با اسلام هم دشمنى مى كنند. هركس كه به اسلام نزديكتر و
روح استقلال در او قويتر باشد، دشمنى آنها با او بيشتر است. اين دشمنيها، اين بدخواهيها، اين كينه ورزيهاى بيست

ساله، به خاطر اينهاست. ولى ملت ايران محكم و استوار ايستاد و به ملتهاى ديگر هم درس داد.
اى ملت بزرگ ايران! اى جوانان عزيز! درسى را كه شما داديد، ملتهاى ديگر گرفتند ؛ نه فقط آحاد ملتها، بلكه

روشنفكرانشان هم گرفتند. امروز حماسه ملت ايران، در شعر و نثر و هنر بسيارى از كشورها منعكس است. چرا؟ چون
ملت ايران با ايستادگى و شجاعتِ خود نشان داد كه ابرقدرتها، اين قدر هم كه وانمود مى كنند، قدرت ندارند ؛ قدرت
آنها، قدرت توپ و تانك است و قدرت توپ و تانك، با دل ملتها، با احساسات ملتها، با ايمان ملتها نمى تواند مبارزه
كند. وقتى يك ملتْ محكم ايستاد، همه مراكز قدرت جهانى در مقابل او عاجز مى شوند. ملتها تا امروز اين را ثابت
كرده اند. ملت ايران بارها با ايستادگى و با پيشرفت خود، عملاً دشمن را عقب راند و او را ناكام كرد. امروز هم آن

چيزى كه هدف اصلى دشمنان و سلطه گران است، همين است. ما امروز به عنوان ملت ايران، در راه پُرافتخارى قدم
بر مى داريم ؛ حوادث بزرگ را پى درپى رد مى كنيم و مقاطع مهمّ تاريخىِ خودمان را به دست خود شكل مى دهيم.

صفحه 1 / 3



در آينده نزديكى ملت ايران انتخابات مجلس را دارد. من لازم مى دانم در باب انتخابات مجلس، به همه - بخصوص
به شما جوانان - نكاتى را بگويم. اگر چه بحمداللَّه ملت ما از خيلى از مسائل آگاه است، ليكن تذكّر اين نكات عيبى
ندارد. اين انتخابات مهمّ است ؛ هم براى ملت ايران مهمّ است، هم براى دشمن. براى ملت ايران چه چيزى اهميت

دارد؟ براى ملت ايران اهميت دارد كه بعد از گذشت بيست سال، در صحنه سياسى كشور، يك حضور قوى، پُرنشاط و
پُرشور داشته باشد و با رأى و اراده خود، قوه مقنّنه اش را شكل دهد. براى دشمن چرا مهمّ است؟ دشمن اوّلاً مايل
است كه در اين انتخابات، مردم حضور چشمگيرى پيدا نكنند، تا بتواند بگويد كه مردم با انقلاب و نظامشان قهرند!

ثانياً مى خواهد كه مردم تحت تأثير غوغاها و تهمت زنيها و هوچيگريها، دچار دهشت شوند و نتوانند نمايندگان
حقيقى خودشان را به مجلس بفرستند ؛ تحت تأثير تبليغات فريبنده و رنگين قرار گيرند و نتوانند عناصرى را كه به

آنها دل مى بندند و اطمينان مى كنند، پيدا كنند و به مجلس بفرستند. لذا اخيراً شنيديد كه يكى از اين حضرات
امريكايى، باز اظهار وجود كرده و گفته ما در انتظاريم ببينيم انتخابات مجلس ايران چگونه خواهد شد! خيلى خوب ؛

در انتظار باشيد تا ببينيد ملت ايران چگونه يك بار ديگر توى دهن شما خواهد زد! البته من قبلاً هم خبرهايى
داشتم كه همينها - عمدتاً امريكاييها و بعضى از دست نشاندگانشان در بعضى جاهاى ديگر - در مجالس خصوصى

نشستند و گفتند كه ما منتظر انتخابات ايران هستيم ؛ اما حالا اين جناب، باز سادگى كرد و يك بار ديگر مطالب
مجالس خصوصى را در مجالس عمومى گفت و در مقابل ملت ايران مشت خود و همكارانش را باز كرد! مى خواهند

دخالت كنند ؛ چشم دوخته اند و طمع دارند ؛ اما بدانند كه ملت ايران هوشيار است.
همه بايد هوشيار باشند ؛ هم دست اندركاران، هم اشخاص و عناصر سياسى و هم همه آحاد ملت. دست اندركاران
انتخابات بايد با هوشيارى تمام، كار خودشان را طورى به انجام برسانند كه هيچ خدشه اى در كار آنها وارد نشود ؛

يعنى قانون را رعايت كنند. من، هم از وزارت كشور دفاع مى كنم، هم از شوراى نگهبان دفاع مى كنم ؛ هر دو دست
اندركاران نظام اسلامى اند و هر كدام وظيفه اى دارند. وزارت كشور بايد دقيقاً برطبق قانون عمل كند و نگذارد به

آراءِ مردم خيانت شود. آراءِ مردم را تا آن جا كه وسع و قدرت دارند، گردآورى كنند و با امانت و دقّت تمام، اين آراءِ
را بازخوانى كنند، تا نتيجه معلوم شود. شوراى نگهبان هم با كمال دقّت و امانت بايد مراقب باشد كه هيچ گونه

تخلّفى در انتخابات نشود. حقّ مردم است كه شوراى نگهبان نگذارد بدخواهان اين ملت به قوّه مقنّنه راه پيدا كنند.
شوراى نگهبان بايد حقّ مردم را ادا كند و مانع شود از اين كه بدخواهان اين ملت، بدخواهان اين انقلاب، بدخواهان

امام، وارد قوّه مقنّنه كشور امام شوند ؛ آن هم در مجلسى كه در سال امام تشكيل مى شود. هر دو موظّفند ؛ هم
شوراى نگهبان، هم وزارت كشور. بايد همه دعا كنيم و توفيق آنها را از خدا بخواهيم و به آنها كمك كنيم. در مورد
آحاد مردم و چهره ها و شخصيتهاى سياسى، آنچه مهمّ است، اين است كه انتخابات بايد در فضايى انجام گيرد كه

هم پُر شور و زنده و با نشاط باشد، هم آرام و متين باشد ؛ يعنى شور و نشاط باشد، اما تشنّج نباشد ؛ متانت و آرامش
و اطمينان و استقرار باشد. اين فضاى مطلوب انتخابات است. هركس اين طور عمل كند، خدمت كرده است ؛ هركس

عكس اين عمل كند، يا مردم را نسبت به انتخابات بدبين كند، يا آنها را از نتايج انتخابات نااميد كند، يا فضا را با
شايعه پراكنى و تهمت زنى و درگيريهاى دروغين ملتهب كند و از آرامش بيرون بياورد، خيانت كرده است ؛ هركس

مى خواهد باشد ؛ اين را همه بدانند.
مردم با دقّت نگاه مى كنند و در اين قضايا، دوستان و دشمنان و خيرخواهان و بدخواهان خود را مى شناسند.

خيرخواه آن كسى است كه فضا را با نشاط و با شور نگه مى دارد و در عين حال با حرفهاى آرامش بخش خود، فضا
را براى انتخابات آماده مى كند تا مردم بيايند و در انتخابات شركت كنند. ان شاءاللَّه اين انتخابات، از انتخاباتهاى

قبلى هم بالاتر و پُرشورتر باشد و تعداد شركت كنندگان بيشتر باشند. آدمِ بدخواه و بددل كسى است كه اوّلاً نيش مى
زند كه مردم را بدبين كند، بعد هم فضا را ملتهب مى كند ؛ يعنى فضاى تهمت، فضاى بدبينى و فضاى تشنّج

سياسى درست مى كند ؛ اينها بسيار بد است. بعضى طرفدار اين هستند كه هميشه دعوا وجود داشته باشد! چرا بايد
دعوا باشد؟! يك ملت در سايه دعواى بين خود، به جايى نمى رسد. يك ملت هرچه مى خواهد و هر آرزويى كه دارد،
با اتّحاد، با وحدت، با همدلى و با همدستى، به آن آرزوها مى رسد. چرا بعضى همه تلاششان اين است كه دلها را با
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هم بد كنند ؛ دلها را پُر از كينه از هم بكنند و دائماً عليه يكديگر جوّ تهمت به وجود آورند؟! چه چيزى براى مملكت و
ملت و آينده و نظام به دست مى آيد، جز اين كه دستشان از حقايق و از صفا و امانت و صداقت خالى است؟! مى

خواهند چيزى گفته باشند ؛ اين طورى حرف مى زنند ؛ اين طورى مى نويسند! بايد فضاى كشور را به سمت همدلىِ
پُرنشاط و پُرشور پيش ببرند ؛ وظيفه همه است.

مردم هم بايستى بگردند و در همين فرصتى كه تا انتخابات باقى است، به عنوان يك وظيفه شرعى و اخلاقى،
نامزدهايى را پيدا كنند كه وقتى در محضر خدا از آنها سؤال مى شود كه چرا تو اين آقا يا اين خانم را به قوه مقنّنه

فرستادى، بتواند جواب بدهد و بگويد براى اين مصلحت. انتخابات، وظيفه است. انتخابات، يك كار بزرگ و يك اقدام
شرعى و يك اقدام خدايى است ؛ بگرديد آدمهاى مناسب را براى اين كار مهم پيدا كنيد. آدمِ مناسب چطور آدمى

است؟ بايد كارآمد باشد ؛ اين تجربه بيست ساله ماست. كارآمدىِ تنها هم كافى نيست ؛ بايد متديّن هم باشد. آدم
متديّن، احتمال خيانتش كم است. آن متديّنهايى كه يك وقت دچار لغزش مى شوند، اوّل تقواى خودشان را از دست

مى دهند ؛ بعد اين لغزش به سراغ آنها مى آيد. پس، بايد متديّن و باتقوا هم باشند تا بتوانيد براى كارهاى اين
كشور به آنها اعتماد كنيد. همچنين بايد در مقابل توپ و تشر اين و آن - خارجى، داخلى، زورگويان، قدرتمداران -

شجاع باشد و دل خود را نبازد. كسى كه دل خود را در مقابل توپ و تشر باخت، دستش هم براى امضا مى لغزد ؛
پايش هم براى جلو رفتن مى لرزد ؛ نمى شود به او اعتماد كرد. نماينده بايد شجاع و باشرف و امين و طرفدار ضعفا و

قشر ضعيف باشد. قانون بايد بتواند از حقوق ضعفا دفاع كند، والاّ قانونى كه پولداران را پولدارتر كند، قانون مملكت
اسلامى نيست. قانون بايد بتواند گره ها را باز كند و به دردِ دل قشرهاى محروم برسد. نماينده بايد آدمى باشد كه اين

چيزها را بفهمد ؛ آدمى باشد كه حتّى المقدور با تجربه باشد. در اين كارهاى بزرگ، تجربه خيلى مهمّ است. بگرديد
اين خصوصيات مهم را در اشخاص پيدا كنيد. انسان متديّن، عفيف، كارآمد، شجاع، داراى قدرت مقاومت در برابر اين
و آن، اگر به قوّه مقننه برود، طبق تجربه اى كه ما در اين بيست سال داريم، مى تواند در نقاط حسّاس، به نفع مردم و

به نفع كشور كار كند. اين طور انسانهايى مهمّند. البته از هر جاى كشور كه نماينده به مجلس برود، نماينده همه ايران
است، نه نماينده آن محلِ ّ بخصوص كه از آن جا انتخاب شده است. لذا بايد به فكر مصالح همه كشور باشد ؛ اين را

هم توجّه داشته باشيد. بگرديد و چنين اشخاصى را بشناسيد. اگر خودتان نتوانستيد درست شناسايى كنيد، از آدمهاى
امين و متديّن كه نسبت به آنها خاطرجمع هستيد، سؤال كنيد.

من به فضل الهى اميدوارم و مى دانم كه در طول مدّت انقلاب تا امروز، دست خداى متعال هرگز اين ملت را رها
نكرده است ؛ همچنان كه امام يك وقت به من فرمودند و خود من هم بارها تجربه كرده ام كه دست قدرت پروردگار و

كنف حمايت او متوجّه ملت ماست. اين اخلاصها، اين صفاها، اين نورانيّتهايى كه در دل همه قشرها - بخصوص
جوانان - در همه جاى كشور هست، اينها رحمت الهى را جلب مى كند و خداى متعال با نظر و عنايت و دعاى حضرت

بقيةاللَّه الأعظم ارواحنافداه، در اين انتخابات هم ان شاءاللَّه طورى پيش خواهد آورد كه به نفع اسلام و مسلمين
تمام خواهد شد و مايه سربلندى ايران و در خدمت اهداف انقلاب اسلامى خواهد بود و ان شاءاللَّه مجلسى خوب و

قوى تشكيل خواهد شد.
آنچه مهمّ است، اين است كه همه حقيقتاً احساس تكليف كنند و در صحنه حضور داشته باشند. آحاد مردم در همه

جاى كشور، ان شاءاللَّه در اين انتخابات، نداى انقلاب و نداى اسلام و نداى امام را پاسخ دهند تا خداى متعال به
بركت ارواح طيّبه شهدا و خونهاى پاك اين عزيزان، اين ملت را به راه صحيح و مرضىِ خودش هدايت كند.

والسّلام عليكم و رحمةاللَّه و بركاته 
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